
P R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr V/2019 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  30 stycznia 2019 r.  

w sali Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie 
( Szczegółowy przebieg sesji obrazuje nagranie sesji zamieszczone na stronie: 

https://zwierzyn.tv-polska.eu/ ).  
 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 

1. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

2. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

3. Marek Halasz- Zastępca wójta Gminy Zwierzyn 

4. Eugeniusz Krzyżanowski – Radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

5. Izabela Borkowska – Kierownik GZOPO w Zwierzynie 

6. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie V zwyczajnej sesji i stwierdzenie kworum.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności międzysesyjnej.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym.  

5. Analiza poniesionych w 2018r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu 

do wysokości średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust.3 Karty Nauczyciela 

oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie:  

a) nadania nazwy drodze na terenie miejscowości Sarbiewo, 

b) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania problemów 

Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych 

używania wyrobów tytoniowych i wyrobów powiązanych w Gminie Zwierzyn na 

2019 rok, 

c) ustalenia wynagrodzenia za pracę Panu Karolowi Bronisławowi Neumann- Wójtowi 

Gminy Zwierzyn, 

d) przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn na rok 2019, 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, 

f) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na rok 2019, 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących 

się na terenie miasta Gorzów Wlkp. nabytych przez Gminę Zwierzyn jako 

spadkobiercę przymusowego (koniecznego) w drodze dziedziczenia. 

 7.   Wolne wnioski i informacje.  

 8.   Zamknięcie V zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  

 

1. Otwarcie V zwyczajnej sesji i stwierdzenie kworum.      

         

Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
10 

otworzył Mariusz Krzyżanowski 

przewodniczący Rady Gminy i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn na sali 

obrad obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 

https://zwierzyn.tv-polska.eu/


stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – listy obecności 

radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 

 

Następnie przewodniczący RG  powitał radnych i zaproszonych gości przybyłych na sesję.  

 

2. Przedstawienie porządku obrad.          
 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn poinformował, że do 

przesłanego radnym  porządku obrad V sesji Rady Gminy Zwierzyn wprowadza 

autopoprawkę polegającą na dodaniu w punkcie 6 projektu uchwały, która  otrzymuje kolejny 

podpunkt:   

g) wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących 

się na terenie miasta Gorzów Wlkp. nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę 

przymusowego (koniecznego) w drodze dziedziczenia. 

 

Następnie przewodniczący RG zadał pytanie, czy ktoś ma uwagi do przedstawionego 

porządku obrad. Nikt nie zgłosił uwag do przedstawionego porządku obrad, wobec tego 

poddano pod głosowanie porządek obrad wraz z wprowadzoną autopoprawką. Za przyjęciem 

porządku obrad radni głosowali jednogłośnie, głosowało 15 radnych. 

 

3.  Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG poinformował, że sprawozdanie zostało radnym 

dostarczone wraz z materiałami sesyjnymi (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG otworzył dyskusję, nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4.   Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach 

podejmowanych  w okresie międzysesyjnym. 

  

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił informację o 

działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  

Następnie przewodniczący RG otworzył dyskusję, nikt nie zabrał głosu, wobec czego 

zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5. Analiza poniesionych w 2018r. wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w 

odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust.3 

Karty Nauczyciela oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

Izabela Borkowska kierownik GZOPO w Zwierzynie zabierając głos wprowadziła do 

przesłanego radnym sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG otworzył dyskusję, nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i punkt 5. 

 



6. Podjęcie uchwały w sprawie:  

a) nadania nazwy drodze na terenie miejscowości Sarbiewo, 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zabierając głos,  wprowadził do projektu uchwały. 

Wojciech Basiński przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał 

opinię komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze na terenie 

miejscowości Sarbiewo, w której członkowie komisji zaproponowali nazwę ulicy „Wspólna” 

(opinia 20/2019 w załączeniu do protokołu). 

 

Elżbieta Saliwon zaproponowała nazwę ulicy „Wesoła”. 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG poddał pod glosowanie podane nazwy ulic. Za 

nazwą „Wspólna” głosowało 12 radnych. Za nazwą „Wesoła” 2 radnych (Józef Drelich i 

Elżbieta Saliwon). Wstrzymał się od głosu 1 radny Radosław Dopierała. 

Następnie przewodniczący RG zamknął poddał projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 

drodze na terenie miejscowości Sarbiewo pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 

radnych, projekt uchwały został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 12 radnych, wstrzymało się od głosu 3 radnych (Radosław Dopierała, 

Józef Drelich, Elżbieta Saliwon). Projekt uchwały staje się uchwałą Nr V/23/2019 (uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

b) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania problemów 

Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych 

używania wyrobów tytoniowych i wyrobów powiązanych w Gminie Zwierzyn na 2019 

rok, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zbierając głos,  wprowadził do projektu uchwały. 

Wojciech Basiński przewodniczący Komisji Społecznej Rady Gminy Zwierzyn odczytał 

opinię komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki, Rozwiązywania problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii i 

zwalczania następstw zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i wyrobów powiązanych 

w Gminie Zwierzyn na 2019 rok (opinia 21/2019 w załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania problemów Alkoholowych, 

Przeciwdziałania Narkomanii i zwalczania następstw zdrowotnych używania wyrobów 

tytoniowych i wyrobów powiązanych w Gminie Zwierzyn na 2019 rok pod głosowanie. 

Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr 

V/24/2019 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

c) ustalenia wynagrodzenia za pracę Panu Karolowi Bronisławowi Neumann- Wójtowi 

Gminy Zwierzyn, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zabierając głos,  wprowadził do projektu uchwały. 



Grzegorz Kuchciński przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia za pracę Panu Karolowi Bronisławowi Neumann- Wójtowi Gminy Zwierzyn 

(opinia 22/2019 w załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia za pracę Panu Karolowi Bronisławowi Neumann- Wójtowi Gminy Zwierzyn 

pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr V/25/2019 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

d) przyjęcia planów pracy Komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn na rok 2019, 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG poinformował, że projekt uchwały został 

przesłany radnym i otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji 

stałych Rady Gminy Zwierzyn na rok 2019 pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 

radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr V/26/2019 (uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

e) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG poinformował, że projekt uchwały został 

przesłany radnym i otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2019 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr V/27/2019 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

f)  przyjęcia planu pracy Rady Gminy Zwierzyn na rok 2019, 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG poinformował, że projekt uchwały został 

przesłany radnym i otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący 

zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 

Zwierzyn na rok 2019 pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 radnych, projekt 

uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 radnych. 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr V/28/2019 (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

g) wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w nieruchomościach lokalowych 

znajdujących się na terenie miasta Gorzów Wlkp. nabytych przez Gminę Zwierzyn 

jako spadkobiercę przymusowego (koniecznego) w drodze dziedziczenia, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zabierając głos,  wprowadził do projektu uchwały. 

 

Grzegorz Kuchciński przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady Gminy 

Zwierzyn odczytał opinię komisji odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących się na terenie miasta 



Gorzów Wlkp. nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę przymusowego 

(koniecznego) w drodze dziedziczenia (opinia 23/2019 w załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż udziałów w nieruchomościach lokalowych znajdujących się na terenie 

miasta Gorzów Wlkp. nabytych przez Gminę Zwierzyn jako spadkobiercę przymusowego 

(koniecznego) w drodze dziedziczenia pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 15 

radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 15 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr V/29/2019 (uchwała w 

załączeniu do protokołu). 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG zamknął punkt 6. 

 

7. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Józef Drelich prosił o informację odnośnie przyznanych stypendiów przez Wójta 

Gminy Zwierzyn, gdyż jak stwierdził jedno dziecko zostało pozbawione tego stypendium.  

 

Odpowiedzi udzielił Marek Halasz Zastępca Wójta Gminy Zwierzyn. 

 

Radna Elżbieta Saliwon wnioskowała o zajęcie się  rozjechanymi poboczami dróg w 

Zwierzynie ul. Wiejska i w miejscowości Sarbiewo.  

 

Radny Przemysław Styczeń zwrócił się z zapytaniem, jak wygląda prawnie sprawa budynku 

po byłym sklepie monopolowym przy placu PKP, informując, że w okolicach tego obiektu 

powstał  jeden wielki śmietnik.  

 

Na zapytanie odpowiedzi udzielił Andrzej Wiśniewski Sekretarz Gminy Zwierzyn.  

 

Radny Wojciech Basiński zadał pytanie, czy Gmina Zwierzyn ma podpisaną umowę na 

posypywanie piaskiem dróg gminnych w okresie zimowym i do kogo należy  plac przed 

dworcem kolejowym w Zwierzynie.  

 

Odpowiedzi udzielił Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy. 

 

Radny Jacek Warchał zadał pytanie, na jakim etapie jest podwyżka wynagrodzeń sołtysów.  

 

Odpowiedzi udzielił Marek Halasz zastępca wójta. 

 

Radny Wojciech Basiński dopytywał, o jakiej kwocie diet dla sołtysów jest mowa.  

 

Odpowiedział zastępca wójta.  

 

Radna Elżbieta Saliwon poinformowała o  częstych przypadkach włączania i wyłączania 

prądu (do 5 minut) dot. to miejscowości Sarbiewo, Górki Noteckie i ul. Wojska Polskiego w 

Zwierzynie.  

 



Radna Justyna Pawlak-Gudynowska  zwróciła się z zapytaniem, jakie decyzje zostały podjęte 

odnośnie budynku po byłym ośrodku zdrowia w Gościmcu oraz zwróciła uwagę na połamany 

śmietnik przy cmentarzu w Gościmcu.  

 

Odpowiedzi udzielił zastępca wójta. 

 

Radna E. Saliwon stwierdziła, że wcześniej planowano dom dziennego pobytu w Zwierzynie, 

w pomieszczeniach w ośrodku zdrowia, gdzie obecnie jest szkoła, jednocześnie zadając 

pytanie, czy nie planuje się już rozbudowy szkoły w Zwierzynie.  

 

Odpowiedzi udzielił zastępca wójta.  

 

Radny Grzegorz Kuchciński w imieniu mieszkanki Górek Noteckich prosił o zabezpieczenie 

studzienki przy stacji PKP.  

 

Sołtys Górecka Janusz Lessnau prosił o dołożenie lampy przy przystanku w Górecku, 

stwierdzając, że w tej miejscowości jest w ogóle mało lamp i są one małej mocy. Stwierdził, 

że należałoby zmusić zakład energetyczny do wymiany oświetlenia i do dołożenia lamp.  

 

Odpowiedzi udzielił Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy.  

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn poinformował, że do biura 

rady wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w stosunku do 

uchwały Nr III/15/2018 Rady Gminy Zwierzyn z dnia 19 grudnia 2018r.  w sprawie kryteriów 

obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola i 

oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Zwierzyn, dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia oraz liczby punktów 

dla poszczególnych kryteriów. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zabierając głos odniósł się do zawiadomienia o 

wszczęciu postępowania nadzorczego. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Zamknięcie V zwyczajnej  Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

Wobec wyczerpania tematów posiedzenia przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn Mariusz 

Krzyżanowski o godzinie 12
05

 zamknął obrady V zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

 

 

     Protokółowała:                                                                 P r z e w o d n i c z y ł  : 

Inspektor ds. obsługi RG                                           Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

 
  Marzena Kaczmarek                                                                        Mariusz Krzyżanowski 

 


